
Aan: 

• de gemeenteraad en  
• het College van B&W  

Betreft: Initiatiefgroep Doendenkers 

Barneveld, 10 januari 2024 

Geachte leden van het College van B&W en ook raadsleden van de gemeente Barneveld, 

Wij zijn de initiatiefgroep Doendenkers en willen ons graag bij u introduceren. Er zijn al wel 
individuele contacten geweest met sommigen van u, maar het lijkt ons goed om ook ons initiatief 
vanuit de gezamenlijkheid in beeld te brengen. Graag schetsen we in deze brief in hoofdlijnen de 
achtergrond van ons initiatief en ook onze bedoeling. 

Doendenkers is ontstaan uit gesprekken tussen onderwijs, zorg, ondernemers en jongeren vanuit de 
vraag wat kunnen we doen voor de langere termijn als het gaat om ontwikkeling van jongeren in de 
breedte, opleiding en ook verder breder professionalisering in Barneveld. Het gaat dan in 
beleidstermen snel om zogenaamde ‘human capital behoeften’, werk voor de inwoners en 
werknemers voor de bedrijven. Aanleiding was ook de toenmalige Human Capital Agenda van de 
regio Foodvalley. Dit document verscheen begin 2022 en was aanleiding voor wethouder Andre van 
de Burgwal om op een vroege maandagochtend in een ontbijtsessie sleutelfiguren uit onderwijs, 
bedrijfsleven bij elkaar te roepen over de vraag ‘kunnen we met deze agenda uit de voeten, is er 
bezwaar tegen?’ De reactie was dat er geen bezwaar was, maar dat het ook niet echt ergens voor 
hielp en dat er veel meer behoefte was aan een concretere werk- of ontwikkelingsagenda voor 
Barneveld. Daarbij is ook aangegeven dat niet alleen de inhoudelijke kant belangrijk is, maar vooral 
ook het sectoroverstijgende contact en wie gaat met wie in contact én actie. Zo zijn immers ook BTO 
en Barneveld Tomorrow ontstaan die in de Human Capital Agenda van de regio FoodValley lovend 
worden genoemd maar nooit in beleidsnotities of op ander papier van tevoren zijn bedacht. Dus als 
we nu eens zouden inzetten op het organiseren van verbindende gesprekken?   

Er is vanuit dat gesprek een vervolg ontstaan en na een paar verkennende gesprekken waarin er 
mensen afvielen en bijkwamen uiteindelijk een soort van maatschappelijk initiatief-groepje gevormd 
vanuit het onderwijs, de zorg, bedrijfsleven / techniek en de accountancy. De gemeente is op dit 
maatschappelijke initiatief wel aangesloten gebleven. Wij vonden het belangrijk om bij alles een 
open relatie te houden, de gemeente kan initiatieven uit de gemeenschap immers geweldig 
ondersteunen. Bij de gesprekken die we voerden was daarom geregeld ook betrokkenheid vanuit de 
afdeling Economische Zaken van het gemeentehuis, niet alleen vanwege de beleidsachtergrond van 
die Human Capital Agenda van de regio FoodValley, maar vooral ook vanuit de ervaring met de 
eerdere faciliterende betrokkenheid bij wat uiteindelijk BTO is geworden.  

De maatschappelijke initiatiefgroep, die we nu dan Doendenkers hebben genoemd (je moet tenslotte 
als een soort van collectief een naam hebben) heeft vervolgens gekozen om andere mensen uit 
verschillende sectoren en ook jongeren te betrekken. Dat vond onder professionele begeleiding en 
via de methodiek van een zgn Search-conference plaats in De Huiskamer op De Meerwaarde. Het 
werden uiteindelijk drie bijeenkomsten met wisselende samenstellingen van tussen de 20-25 
personen. Fijn dat twee wethouders ook gewoon als deelnemer hebben meegedaan, dat is enorm 
gewaardeerd!  



De drie proefsessies op De Meerwaarde leverden onverwacht veel verbondenheid, nieuwe 
perspectieven op wat belangrijk was naar de toekomst en ook enthousiaste reacties! We hebben het 
als initiatiefgroep geëvalueerd en besloten dat we een bredere search-conferentie willen organiseren 
met wel 60 mensen over drie dagen verspreid. Wat we willen bereiken is dat we vanuit de 
betrokkenheid van die mensen, over sectoren heen nadenken over waar we nu staan, nog beter 
samen in beeld brengen wat de uitdagingen en kansen zijn naar de toekomst, wat de kracht van 
Barneveld is (dat zijn we deels zelf en samen) en hoe we met elkaar de toekomst zien en zelf en 
samen een bijdrage kunnen leveren om aan die toekomst bij te dragen. In die zin kan, als het lukt, de 
conferentie een soort van startpunt zijn, dachten we. Als het ons tenminste zou lukken om zestig 
mensen te vinden die bereid zouden zijn om mee te doen… We vonden het daarom een mooie 
ondersteuning dat naast onze eigen gezichten ook de burgemeester in een filmpje wilde uitnodigen. 

Waar het aanvankelijk begon met een de werktitel “De toekomst van werk in Barneveld” kwam uit 
de gesprekken van de proefsessies op De Meerwaarde heel indringend via persoonlijke verhalen van 
jongeren en ouderen (die vanwege hun plek in de Barneveldse samenleving waren uitgenodigd maar 
tegelijkertijd ook vader en moeder zijn van opgroeiende kinderen) naar voren dat werk niet op 
zichzelf staat. Als je een mooie baan hebt maar geen huis en geen bij jouw levensfase passende 
recreatieve, culturele en sociale voorziening, dan kun je helemaal niet in Barneveld wonen (geen 
huis) of is je sociale leven niet compleet. Dat inzicht leidde ertoe dat we als initiatiefgroep voor de 
komende conferentie de werktitel hebben aangepast naar “De toekomst van Barneveld”, wonen, 
werken en leven in Barneveld. 

In de search conferentie gaan we met die invalshoek met 60 door de initiatiefgroep gevraagde 
Barnevelders op een gestructureerde wijze het onderlinge gesprek aan en kijken welke acties we 
daar als Doendenkers met elkaar kunnen losmaken en uitvoeren.  De deelnemers zijn dus niet 
geselecteerd vanwege hun werk of positie maar vanuit hun betrokkenheid bij Barneveld en de 
potentie om een mooie bijdrage te kunnen leveren. Na de conferentie komt er waarschijnlijk, zo is de 
opzet van de conferentie tenminste, een regiegroep/stuurgroep die de acties/projecten zal bewaken 
en kruisverbanden zal leggen. Maar ook dat moeten we eerlijk gezegd afwachten, het zal afhangen 
van het belang wat wordt door deelnemers wordt gezien en de betrokkenheid, energie en bereidheid 
van de deelnemers zelf om zich ergens met elkaar voor te willen inzetten. Ook wel weer spannend 
dus! 

Tot nu toe hebben we het stap voor stap aangepakt en wij zijn er voor nu ongelooflijk trots op dat we 
afgelopen maandag konden constateren dat we 60 Barnevelders bereid hebben gevonden om met 
ons een avond en twee volle dagen in deze zoektocht en actie agenda, helemaal om niet, nou ja, in 
het belang dat zij zien voor Barneveld, te investeren. Aanvankelijk waren wij hier zelf ook wel 
sceptisch over maar het is ons gewoon toch gelukt en dat toont maar weer eens aan hoe groot de 
betrokkenheid van veel Barnevelders is bij het wel en wee van onze gemeenschap. 

Wij benadrukken nog maar eens dat we de conferentie vanuit maatschappelijk initiatief hebben 
willen organiseren, zeg maar van en voor de gemeenschap, en waarderen tegelijkertijd de open 
relatie met de gemeente, juist omdat die het initiatief ruimte geeft, bereid is om te faciliteren en we 
in die mooie balans graag ook gebruik maken van de inbreng van de wethouders Economische Zaken 
en Samenleving. Ze zijn met hun betrokkenheid, persoonlijke bijdrage en inbreng in de drie 
proefsessies van meerwaarde geweest en we vinden het fijn als ze ook op de conferentie kunnen 
zijn. Tegelijkertijd houden we het verder juist heel a-politiek, we zijn niet een van uit de overheid 



opgezet burgerberaad of iets dergelijks, onze kracht ligt juist erin dat we het gewoon samen als op 
Barneveld betrokken mensen doen. 

In die balans is het ook allemaal helemaal geen geheim. We willen voor de conferentie nog wat 
breder naar de Barneveldse gemeenschap communiceren, na de conferentie is er ook weer alle 
ruimte voor mensen om aan te haken. Sterker nog, wij vermoeden dat, als het allemaal lukt, dat dan 
deelnemers weer andere Barnevelders gaan betrekken. Met deze brief informeren we u en ook na de 
conferentie zijn we graag bereid om de resultaten met uw College en desgewenst met raad te delen. 
Zoals u ondertussen vast begrijpt, niet met het doel om de bal bij de gemeente neer te leggen, maar 
als vervolg op wat door ons bedoeld is als een open dialoog. U kunt dan ook zelf als college en/of 
raad beoordelen of er uitkomsten zijn waarbij u wel of niet betrokken zou willen zijn, ook dat ligt 
voor ons nog helemaal open, want het vervolg moet vooral van de deelnemers zijn en door de 
deelnemers worden ingevuld.  

De initiatiefgroep Doendenkers heeft afgelopen maandag gegeven de communicatie besloten dat tot 
de search conferentie Bert Brand (u ook wel bekend als voorzitter College van Bestuur van De 
Meerwaarde), voor zover nodig (want we zetten nu vooral veel energie op de goede voorbereiding 
van de conferentie), optreedt als woordvoeder van onze initiatiefgroep, u kunt hem mailen op 
b.brand@demeerwaarde.nl en hij is ook via LinkedIn en telefonisch prima bereikbaar. 

Wij hopen u met deze brief meer een beeld te hebben gegeven van deze mooie ontwikkeling en 
blijven graag met u in contact. Met elkaar krijgen we het ook voor elkaar! 

Met hartelijke groet van de (initiatiefgroep) Doendenkers, 

Angela van Beek 
Sara van den Brink 
Joop van Veelen 
Brechtje van den Beuken 
Camiel van Damme 
Bert Brand 
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